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Složni za svoje nadoknade: Radulović - Foto: CGO

U DIK-u se čašćavaju dok se 
drugi plaše za platu

Centar za građansko 
obrazovanje (CGO) 
podnio je Državnoj 
izbornoj komisiji 

(DIK) inicijativu za stav-
ljanje van snage Odluke o 
utvrđivanju naknada za rad 
u toj instituciji, poručujući 
da njene pojedine odredbe 
nisu u skladu sa Zakonom o 
zaradama zaposlenih u jav-
nom sektoru.

“Ukoliko DIK ne stavi van 
snage spornu Odluku, CGO će 
se obratiti i nadležnom Mi-
nistarstvu finansija da preko 
budžetskog inspektora izvrši 
inspekcijski nadzor”, poručio 
je saradnik na programima 
Vasilije Radulović.

Sporna Odluka donijeta 
je početkom mjeseca, a Ra-
dulović ističe da propisuje 
naknadu za rad u Komisi-
ji od dana raspisivanja do 
dana uvrđivanja konačnih 
rezultata izbora koja iznosi 
dvije i po prosječne zarade, 
odnosno po 1.250 eura dodat-
no. Pravo na ovu naknadu 
imaju i predsjednik i sekre-
tar, odnosno profesionalno 
zaposlena lica.

To se, napominje Radulo-
vić, direktno kosi sa odred-
bama Zakona o zaradama 
zaposlenih u javnom sekto-
ru, a koji članom 26 decidno 
propisuje ograničenja u po-
gledu ostvarivanja naknada.

Problematični su i članovi 
5 i 6 navedene Odluke kojima 
se uvrđuje naknada za pri-
sustvo sjednicama stalnim 
članovima DIK-a. Uzimajući 
u obzir da su oni za svoj rad 
u Komisiji plaćeni fiksnom 
nadoknadom od 300 eura, 
predstavnik CGO-a smatra 

da nema razloga za utvrđiva-
nje dodatne nadoknade od 20 
odsto obračunske vrijedno-
sti koeficijenta za prisustvo 
svakoj sjednici.

Članom 7 Poslovnika Dr-
žavne izborne komisije pro-
pisano je da Komisija radi 
i odlučuje na sjednici, tako 
da se može zaključiti da “DIK 
nagrađuje članove Komisi-
je za obavljanje posla koji je 
njihova zakonska obaveza, 
ali im istovremeno ne odu-
zima sredstva u periodima 
kada nema izbora niti sjed-
nica”.

“Takođe, u širem kontek-
stu, uprkos činjenici da su 
plate značajno smanjene 
najvišim rukovodiocima 
u zakonodavnoj, izvršnoj i 
sudskoj vlati, DIK određuje 
nadoknade rukovodiocima 
i stalnim članovima u mje-
sečnom iznosu od dvije i po 
prosječne plate, ponašaju-
ći se na taj način kao da je 
stanje redovno i kao da ta 
institucija ne pripada orga-
nima javnog sektora koji se 
finansiraju iz budžeta Crne 

Gore. Neobično je i da na 
ovo nijesu ukazali i članovi 
DIK-a koji dolaze iz Vlade i 
Skupštine (generalni sekre-
tari Vlade i Skupštine), ali i 
svi ostali članovi iz politič-
kih partija i NVO sektora. 
Ovako se šalje poruka da su 
uprkos svim razlikama vrlo 
složni kad je riječ o nadokna-
dama, pa čak i kad je upitna 
zakonitost ili opravdanost 
tih nadoknada,“ poručio je 
Radulović.

“Vijesti” su početkom fe-
bruara objavile da je Specijal-
no državno tužilaštvo (SDT) 
zatražilo podatke o zarada-
ma i naknadama, putnim 
troškovima, dnevnicama i 
isplatama po drugim osno-
vama članova DIK.

Tužilaštvo na čijem je čelu 
Milivoje Katnić je ovu do-
kumentaciju zatražilo nakon 
prijave CGO-a protiv NN lica, 
zbog osnovane sumnje da su 
izvršili krivično djelo zlou-
potreba službenog položaja.

„Vijesti“ su ranije objavile 
da su pojedini članovi DIK, 
pored mjesečnih isplata od 
po 300 eura, ali i više hiljada 
eura koje dobijaju za svake 
izbore, dobijali dvaput više 
novca za službena putovanja 
nego što je propisano i što ih 
je sljedovalo.

Pojedini su za gorivo do-
bijali kao da na sjednice 
dolaze iz ruske prijestonice, 
a ne sa sjevera Crne Gore, a 
neki nisu odbijali dnevnice 
uprkos tome što na sjednice 
DIK-a dolaze u radno vrije-
me, sa poslova udaljenih 
samo nekoliko stotina me-
tara.

Mš. R.

Iz CGO-a traže da Komisija stavi van snage nedavno 
donijetu odluku, a u susret izborima

300
eura iznosi mjesečna 

nakanada članovima, a 
u periodu od raspisivanja 
do proglašenja konačnih 

rezultata i bonus u 
mjesečnom iznosu 

od dvije i po prosječne 
zarade u Crnoj Gori

Radunović - Foto: Savo Prelević

medicina.
Za upis na medicinu preo-

stalo je 48 mjesta, dok je za stu-
dijski program stomatologija 
predviđeno 17 mjesta.

Prodekan za nastavu ovog 
fakulteta Aleksandra Boža-
rić Vuksanović kazala je da 
će za kandidate bez položene 
eksterne mature, biti orga-
nizovano polaganje testa iz 
predmeta hemija i biologija 
danas u 10 časova..

„Prijemni ispit će biti orga-
nizovan u skladu sa propisa-
nim mjerama Nacionalnog 
koordinacionog tijela za za-
razne bolesti. Kandidatima 
sa znacima i simptomima 
respiratorne infekcije se ne 
može omogućiti polaganje pri-
jemnog ispita“, kazala je ona.

Prodekanka Božarić Vuk-
sanović je naglasila i da je 
za kandidate, po dolasku na 
Medicinski fakultet i IJZ, 
obavezna dezinfekcija ruku 
i održavanje fizičke distance 
prilikom kretanja i polaganja 
ispita u amfiteatru u kojem se 
polaže ispit, uz obavezno no-
šenje maske na otvorenom i 
u zatvorenom prostoru, odno-
sno prilikom polaganja prije-
mnog ispita.

„Prilikom polaganja ispi-
ta potrebno je pridržavati se 
mjera ranije propisanih od 
strane Instituta, a vezanih za 
polaganje ispita na fakulteti-
ma. Takođe, kandidati treba 
obavezno da koriste sopstve-
na sredstva za pisanje, dok će 
po završenom ispitu izlazak 

iz zgrade biti organizovan po 
principu „jedan po jedan” bez 
stvaranja gužve i uz obavezno 
držanje fizičke distance“, ka-
zala je ona.

Od preko 110 prijavljenih na 
ova dva studijska programa u 
prvom upisnom roku, prije-
mni ispit na ova dva studijska 
prograama položilo je desetak.

Maturanti su se kasnije ža-
lili da im nije saopšteno, da 
pored preporučene literatu-
re, treba još jednom da obno-
ve gradivo iz srednjoškolskih 
udžbenika, što je iz uprave 
fakulteta odmah demanto-
vano i pojašnjeno da su sva 
obavještenja jasno istaknuta 
i na sajtu i na Fejsbuk stranici 
ustanove još početkom maja. 

 B. Ž.

Ministrov matični i broj 
lične svima na uvid

Našli mjesto za 
ambulantu i vatrogasnu 
jedinicu na Njegušima
Prijestonica Cetinje će moći da koristi zgradu nekadašnje 
škole „LPO“ na Njegušima bez naknade najmanje pet 
godina.
U zahtjevu Ministarstvu finansija, Prijestonica je, kako se 
navodi, pored projekata koji su već započeti na Njegušima 
kao priorirtet prepoznala da oni dobiju ambulantu, vatro-
gasnu jedinicu i prostorije za mjesnu zajednicu.
„Te da je iz tog razloga objekat nekadašnje škole ‘LPO’, koji 
se nalazi na samom rubu mjesnog trga, čija je rekonstruk-
cija u toku, prepoznat kao najadekvatnije rješenje“, navodi 
se u Predlogu za ustupanje.
Ministarstvo se potom obratilo za mišljenje Ministarstvu 
prosvjete, koje ih je obavijestilo da Školski odbor „LPO“ 
smatra da je od interesa da se predmetni prostor renovira i 
da su saglasni da se ustupi na korišćenje Prijestonici.
„Uz napomenu da se jedna prostorija objekta obezbijedi 
za eventualno izvođenje nastave, ukoliko se u narednom 
periodu javni potreba za otvaranjem ovog područnog 
odjeljenja“, navodi se u dokumentu.
Površina objekta je 260 metara kvadratnih.
Istekom roka korišćenje se produžava za isti period, ukoliko 
nijedna od ugovorenih strana, najmanje mjesec prije isteka 
roka korišćenja, pisano ne obavijesti drugu ugovorenu stra-
nu da odustaje od produženja ugovora ili zatraži promjenu 
u sljedećem periodu trajanja korišćenja.


